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           PROJEKT 

RO. 0002.46.2018  

Protokół Nr XLVI/18 

z sesji Rady Miejskiej w Chocianowie 
w dniu 30 sierpnia 2018 r. 

 

Punkt 1. 

Obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Chocianowie otworzył o godz. 15.45 Przewodniczący Rady 

Miejskiej Janusz Zielony. Przywitał wszystkich zebranych i stwierdził, że radni otrzymali materiały 

wraz z porządkiem obrad. Sesja odbyła się w budynku Urzędu Miasta i Gminy w Chocianowie przy ul. 

Ratuszowej 10, w sali nr 16. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

Nieobecni radni: Bogdan Nuciński. 

W obradach uczestniczyli również: 

Franciszek Skibicki – Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów, 

Mirosława Nowicka – Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów, 

Stanisława Potoczna – Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów,  

Dorota Czukiewska – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Utrzymania, 

Sołtysi sołectw Gminy Chocianów – wg listy obecności, 

Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych Gminy Chocianów – wg listy obecności, 

oraz 

Małgorzata Bączkowska – Radca Prawny. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie protokołu Nr XLIV/2018 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Dolnośląskiego – projekt Nr 297.2018. 

4. Podjęcie chwały w sprawie odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę       

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Pogorzeliska – projekt Nr 298.2018. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

na terenie Gminy Chocianów – projekt Nr 299.2018. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Chocianów - projekt Nr 300.2018. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2018 rok – projekt Nr 

301.2018. 

8. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

9. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski             

i zapytania radnych. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jakieś uwagi do porządku obrad? Nie widzę, Ja 

tylko chciałem zauważyć, że została złożona autopoprawka – w punkcie 6, podjęcie uchwały                        

w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej gminy Chocianów, tj. do 

projektu Nr 330.2018.  

Poddaję porządek obrad pod głosowanie: 

Za – 14 

Przeciw – 0  

Wstrzymało się – 0 

Porządek obrad został przyjęty do realizacji. 

Na stan 15-stu radnych, na sali obecnych jest 14-stu radnych, czyli mamy niezbędne quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Przechodzimy do punktu 2-go. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie protokołu Nr XLIV/2018.  

W sali obecnych było 14 radnych. 

Czy są uwagi do protokołu? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie pkt 2-gi. Kto jest za przyjęciem 

protokołu Nr XLIV? 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Protokół został przyjęty. Przechodzimy do punktu 3-go. 

 

Punkt 3.  

W sali obecnych było 14 radnych. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Dolnośląskiego. 

To jest projekt Nr 297.2018. Proszę komisje o stanowiska. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały. 
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Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Dziękuję Państwu. Otwieram dyskusję w punkcie 3. 

Czy są jakieś pytania? 

Radny Norbert Piotrowski: Może coś więcej uchwałodawca powie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Ja chciałem zwrócić uwagę, tam jest jedna 

literówka, w słowie abstynencyjnych, proszę literę „y”  

Radny Norbert Piotrowski: No, ja chciałbym, żeby uchwałodawca coś więcej powiedział o tym 

projekcie uchwały, bo nie wszyscy wiedzą, tylko radni. Są ludzie, mieszkańcy na sali tak, że może coś… 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Praktycznie, w Chocianowie prężnie działa 

Komisja ds. profilaktyki, która też i odsyła naszych mieszkańców do specjalistycznych ośrodków i 

ośrodek wystąpił o wsparcie finansowe z tych wydzielonych środków praktycznie. Jest propozycja 

komisji, i uważam jak najbardziej zasadne, żeby po prostu – skoro korzystamy z tego ośrodka – 

wesprzeć ich na zakup sprzętu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Poddaję 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Dolnośląskiego pod głosowanie. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Rada Miejska przyjęła  projekt uchwały do realizacji.  

 

Punkt 4 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę                

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Pogorzeliska, projekt Nr 298.2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę 

Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Pogorzeliska, projekt Nr 298.2018.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, w 2013 jak i również         

w 2017 były robione plany zagospodarowania przestrzennego, w zasadzie robiła ta sama firma             

i wychodzą po czasie, od służb Wojewody, wskazania na błędy, gdzie praktycznie nie ma możliwości 

wyjścia z tego impasu. Wojewoda ma miesiąc czasu na rozstrzygnięcie i nie zrobił tego, i nie robi w 

ciągu miesiąca - tyle, że w kolejnych planach też doszukują się nieprawidłowości, gdzie być może i są 

słuszne. Ale tutaj nie ma innej możliwości, tylko przekierować temat do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Niech zdecydują, czy jest racja czy nie, bo… Kwestia Pogorzelisk – jak sytuacja  

wygląda: mieszkańcy kupili wiele lat temu teren, ugór, który według klasyfikacji był jako leśny i kupili 
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po to, żeby się po prostu wybudować i nie mogą się wybudować. W planie zapisane, że część tej 

działki mogą wykorzystać na zabudowę. Wojewoda i jego służby twierdzą, że tutaj powinna być na to 

zgoda Ministerstwa Rolnictwa, gdzie Biuro Urbanistyczne twierdzi, że nie musiało występować, a 

Wojewoda twierdzi, że tak. No i tutaj czekamy na rozstrzygnięcie. Następna sprawa już czeka, sprawa 

Parchowa, gdzie praktycznie są rozbieżności, jeśli chodzi o teren tzw. górniczy, o organizację ruchu i 

są rozbieżności, prawdopodobnie dojdzie do sytuacji takiej, że cały plan też pójdzie do sądu, gdzie to 

komplikuje sytuację, gdyż mamy już wiele miesięcy po wprowadzeniu go w życie, są wydawane 

dokumenty, decyzje. Na to wpływu nie mamy. Gdyby służby zadziałały w terminie – praktycznie 

mielibyśmy manewr. I teraz problem polega na tym, że jeśli sąd stwierdzi nieważność, to poprawienie 

tego, tych rzeczy musimy robić w pełnej procedurze. Nie można tego uchwałą zmienić, po prostu na 

nowo, nową procedurę zrobić, ale tak to wyszło. Wyjścia nie mamy. Nie jest wykluczone, że tutaj 

będziemy też mieli pretensje, roszczenia w stosunku do Biura Urbanistycznego. Zobaczymy, jak to się 

wszystko rozstrzygnie, jak to będzie wszystko wyglądało, bo w tej chwili nieciekawa sytuacja jest, jeśli 

chodzi o plan. Praktycznie plany       z 2013 roku w tych kwestiach są identyczne – wtedy były dobre, 

teraz nie. No, może ktoś dokładnie to bada i może dobrze, że zwraca się uwagę na pewne 

niedociągnięcia, ale w mojej ocenie wykładnie są takie, że nawet złamana procedura powoduje, że 

sąd administracyjny nie będzie miał wyjścia, tylko będzie stwierdzał nieważność. Ale musimy tę 

procedurę przejść, bo dzisiaj można powiedzieć, że możemy rozpoczynać od nowa budowę tych 

planów, ale te plany są jeszcze w obrocie prawnym, one nie zostały uchylone i praktycznie w którymś 

tam okresie, nie wiadomo po ilu miesiącach sąd administracyjny stwierdzi w jedną, czy w drugą 

stronę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę komisje o zajęcie stanowiska. 

Radny Piotr Piech: Ja tylko chciałem, gwoli sprostowania – to nie jest Minister Rolnictwa, tylko 

Środowiska, właściwie tak? Bez wymaganej zgody ministra właściwego ds. środowiska. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. Nie widzę. Poddaję projekt 

uchwały Nr 298.2018 pod głosowanie. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Projekt uchwały został przyjęty do realizacji. 

 

Punkt 5. 

W sali obecnych było 14 radnych.  
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Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Chocianów – projekt Nr 299.2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Chocianów – projekt Nr 299.2018, proszę 

komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję.  

Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Projekt uchwały został przyjęty do realizacji.  

 

Punkt 6 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Chocianów - projekt Nr 300.2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chocianów - projekt Nr 300.2018. I tutaj została złożona 

autopoprawka, na komisji, czyli to będzie z autopoprawką. Proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Członkowie Komisji Rewizyjnej zagłosują indywidualnie. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju gminy, bezpieczeństwa i rolnictwa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. Nie widzę. Poddaję projekt 

uchwały Nr 300.2018 pod głosowanie. 

Za –  11 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 3 

Projekt uchwały został przyjęty do realizacji.  
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Punkt 7. 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2018 rok – projekt Nr 301.2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Chocianów na 2018 rok – projekt Nr 301.2018,  proszę komisje o opinie. 

Radny Bronisław Klita: Komisja Rewizyjna również indywidualnie zagłosuje w przypadku tej uchwały. 

Radny Jerzy Likus: Komisja ds. rozwoju, rolnictwa i bezpieczeństwa pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

Radny Marek Skorny: Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. 

Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów Stanisława Potoczna: Jeszcze w kwestii załącznika Nr 3, który 

Państwo otrzymali dzisiaj. Ta zmiana – autopoprawka dotyczy zadania „Remont fontanny w Parku 

Miejskim”. To, co Państwu przedstawiałam na komisji, czyli umiejscowienie tego zadania w kategorii 

z udziałem środków unijnych, natomiast były umiejscowione jako „Wydatki pozostałe”. I należy 

jeszcze właśnie w załączniku „Wydatków inwestycyjnych” do uchwały, do zmian budżetu te 

poszczególne wydatki podzielić do określonego paragrafu, czyli z końcówką 6057, 6059. Tak, że to 

jest kwestia formalna, ale należy tak to uczynić. Sama wysokość zmian wydatków inwestycyjnych 

pozostaje niezmieniona. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? 

Radny Bolesław Klita: Panie Burmistrzu, ja chciałem tylko zapytać odnośnie zmniejszenia planu 

wydatków majątkowych w związku z przesunięciem terminu realizacji i pozyskania dotacji celowej  

z budżetu Województwa Dolnośląskiego. Chodzi o przebudowę drogi wojewódzkiej nr 331 w zakresie 

budowy chodnika. Moje pytanie brzmi: czy w projekcie budżetu, który będzie Pan jeszcze składał na 

rok 2019 ta inwestycja zostanie dalej i czy... Może inaczej, jak umowę, którą podpisaliśmy między 

Gminą Chocianów z Zarządem Województwa, będą traktować po wyborach? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Tak, odpowiadam, że te kwestie będą 

rozstrzygnięte jeszcze w miesiącu wrześniu. Wojewódzka Służba Dróg i Kolei przysłała aneks, który już 

podpisałem, że te środki, które planowali przekazać w tym roku, przekażą w roku przyszłym. Nie 

zależnie od tego Gmina musi pokazać swój udział i zaproponuję tutaj we wrześniu zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej tak, aby to zadanie ująć w 2019 roku. To jest kluczowa sprawa, te dwa 

dokumenty są ze strony Wrocławia, na to aneksy przygotowane. I jeszcze raz podkreślam - ten, który 

dotyczy przesunięcia ich środków podpisałem i został im już wysłany. Ten drugi do podpisania 

naszego udziału przekażę pod obrady sesji i rada zdecyduje, czy to zadanie będzie, czy nie będzie  

w przyszłym roku. Tak, że jeszcze raz podkreślam – to będzie już rozstrzygnięte w miesiącu wrześniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Ja chciałem tylko zauważyć, że pan Burmistrz tak pod koniec roku, albo 

pod koniec kadencji zawsze w tym Parchowie coś urywa. W tym roku coś urwał, drogę. W ubiegły 
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roku, to nie pamiętam. Pani Sołtys? Z kanalizacją robił takie rzeczy. Tak, że to jest taki dyżurny 

chłopak, ten Parchów. No, ale niech tak może zostanie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Panie Radny, zwracam uwagę, że to jest 

sesja Rady Miejskiej i sesja jest nagrywana, ludzie po prostu słuchają. Proszę Państwa, jeśli chodzi o 

ubiegły rok – kwestia była taka, że firma, która wygrała przetarg na drogę nie weszła na to zadanie, 

została rozwiązana, odstąpiliśmy od umowy i środki wyczekały jako środki wolne. W bieżącym roku 

na to zadanie przeszły i praktycznie zadanie jest realizowane, jeśli dobrze pamiętam – do jutra 

powinno być zadanie wykonane. I proszę nie mówić, że coś tam urywam, czy coś tam po prostu 

kombinuję, bo to źle... To jest kłamstwo przede wszystkim. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Tak jest, to jest prawda. Tak było, jak pan Burmistrz 

mówi. Tutaj się nic po prostu nie zmieniło w tej sprawie. Na pewno ta inwestycja będzie realizowana  

i na pewno większość Rady przesunie te środki tam, gdzie powinny być.  

Radny Norbert Piotrowski: Panie Burmistrzu, tu chciałbym w tym gronie podziękować bardzo grupie 

radnych, bo do naszego budżetu wpłynęło w sumie 50.000 zł dzięki interwencji radnych. Nie wiem, 

kto składał. Dlatego w swoim imieniu bardzo dziękuję, bo jest to jakby duży wpływ gotówki. Mam 

pytanie do pana Burmistrza takie: przekazujemy 160.000 zł jako podwyższenie kapitału zakładowego 

PWK do zadania „Budowa sieci wodociągowej w Rakowie”. Czy to zadanie będzie zrealizowane w tym 

roku i jaki termin jest, czy ta kwota będzie już w zupełności wystarczająca? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Zacznę od tego drugiego, bo to jest 

łatwiejsze. Nie tak dawno Radny zatwierdzał „Plan rozwoju wodociągów” – dokument wiążący dla 

PWK. Zwodociągowanie wsi Raków było przewidziane w cyklu 3-letnim.  A sytuacja na dzień dzisiejszy 

jest taka, że są już bardzo poważne problemy, część mieszkańców przyjeżdża do Chocianowa na 

wodociągi i wozi sobie wodę. Chcemy przyspieszyć o jeden rok realizację tego zadania, które jest po 

prostu przewidziane na 3 lata. W tym roku mają wykonać wejście do wsi i ten pierwszy etap 

wykonać. I uważam, że zostanie wykonane, tam gros zadań będzie wykonane przeciskami – trudne 

przedsięwzięcie, ale ważne, żeby nie niszczyć infrastruktury. W kwestii pierwszej sprawy – panie 

Radny, proszę tutaj nie robić polityki, nie wprowadzać kłamstw na sesji. Proszę Państwa zacznę od – 

jak już mówimy – podziękowania, to praktycznie nie wiem za co. Podziękowanie chyba za to, że 

złożyli doniesienie do Prokuratury. Ja dzisiaj oświadczam, panie Radny, że ja nie mam wyjścia, na 

działania w gospodarce mieniem składam zawiadomienie do Prokuratury na działanie poprzednich 

władz przy udziale, przy bezczynności, czy może milczącym akcepcie radnych, m.in. pana radnego 

Piotrowskiego. Sytuacja wygląda w ten sposób – ja to naświetlę, jak wygląda sprawa. Słynna sprzedaż 

działki za DINO, nie mówiąc o bezpodstawnym obniżeniu wartości tej działki, błędnej wycenie, gdzie 

mieszkańcom na budownictwo mieszkaniowe sprzedawano z dopłatą po 10 zł od metra na jakieś tam 

uzbrojenie. Tutaj obniżono, sprzedano za kwotę 405.000 zł brutto, na raty. Od tego, proszę Państwa, 

Gmina zapłaciła od razu 75.000 zł podatku VAT. Zostało z raty 5.000 zł. Mało tego, gmina dopłaciła do 

tej sprzedaży wypłacając odszkodowanie za zerwane umowy 90.000 zł. I to jest gospodarność, która 
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była w poprzedniej kadencji. Kolejna sprawa – stacji paliw, która miała powstać, a może powstała, 

tyle że została pomalowana szlachetnym atramentem i jej nie widać z drogi. Tam, za torami, jeszcze  

w krzakach leży tablica „Tutaj będzie stacja paliw”. Przy sprzedaży gruntu cenę obniżono o 100.000 zł. 

Udało się w grudniu, kilka dni po moim ślubowaniu, wstrzymać ten proceder, gdzie była wielka 

wrzawa, krzyk, że my łamiemy ustalenia, które były. Tylko Państwo zapomnieli, niektórzy się 

pozmieniali, inne osoby są w urzędzie – nabywcy kupili to za cenę, która była wg tej wyceny, którą 

zastałem. I to za cenę brutto. Jeśli chodzi o tę sprawę, w kwestii ulicy Głogowskiej – wystawiliśmy na 

przetarg tą działkę w przetargu otwartym. Wpłynęły oferty z całego kraju, zorientowałem się, że to 

jest kolejne przejęcie terenu pod to, żeby ewentualnie go odsprzedać itd. Unieważniłem ten przetarg, 

zrobiłem przetarg ofertowy z ostrymi obostrzeniami. Termin opracowania dokumentacji, opóźnienia, 

kary i nawet zbycie tej działki – obwarowane zostały karami. I sytuacja jest taka, że w związku z tym, 

że nagminnie utrudniano realizację tego zadania na każdym etapie realizacji - Inwestor w którymś 

momencie powiedział, że ma dość Chocianowa, jak ma tak iść funkcjonowanie, praktycznie zaniechał 

tego wszystkiego. Odsprzedał tę działkę, zapłacił karę za odsprzedanie tej działki i nowy inwestor 

rozpoczął inwestowanie. Cel nadrzędny jest „Stacja paliw w Chocianowie”, która jest po prostu 

potrzebna, która będzie służyć mieszkańcom, bo dzisiaj w Chocianowie etyliny nie kupimy, bo ta 

stacja, która jest – praktycznie nie spełnia wymogów, żeby tę etylinę sprzedawać. I efekt jest taki, że 

dziękuje się za to Klubowi, który reprezentuje poprzedniego Burmistrza, że sprzedano działki poniżej 

wartości. Tę działkę, którą sprzedano na raty – kupujący zapłacił 180.000 zł, a sprzedał za 1.050.000 

zł. I taki jest interes. A tutaj na Głogowskiej dochodzi do sytuacji takiej, że kupił wg wyceny biegłego, 

doliczyłem podatek VAT i jeszcze zapłacił 50.000 zł kary. I to jest przestępstwo ze strony Franciszka 

Skibickiego, tak to jest traktowane. Kolejna sprawa – zadam pytanie, jeśli chodzi o gospodarkę 

mieniem: po co był sprzedawany Dworzec Autobusowy, skoro od razu dzierżawiono go? No, po co był 

sprzedawany? To jest kolejna sprawa gospodarki mieniem.  

Głosy z sali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę o spokój.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Zabolało? Ruszyło? Ruszyłem sprawę 

faktów. Jakie kłamstwa? Panie Radna, proszę się liczyć ze słowami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Spokój! Proszę o spokój.  

Radny Krzysztof Leszczyński: Ja bym chciał też, jeżeli chodzi o te 50.000 zł, ja pierwszy byłem. 

Przepraszam bardzo, ktoś te obrady prowadzi? Prowadzi pan Przewodniczący, więc proszę posłuchać. 

Szanowni Państwo, dziękuje się radnym za wpływ do budżetu 50.000 zł. Chyba tu jakaś pomyłka 

zaszła, bo to Burmistrz realizuje budżet, to Burmistrz jest organem wykonawczym, a nie radni. My 

uchwalamy dokumenty, Burmistrz je przygotowuje, dba o to, aby właśnie ta gospodarka finansowa i 

majątkiem odbywała się jak najbardziej prawidłowo. I w tym momencie to należałoby podziękować w 

ogóle za całe dochody budżetu przez wszystkie lata panu Burmistrzowi. Wydaje mi się, że to za dużo, 

rzeczywiście, polityki jest w tej wypowiedzi kolegi Radnego jak w rzeczywistości.  
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A jeszcze tylko przypomnę, że swojego czasu ta sytuacja, o której opowiadał pan Burmistrz to, dobrze 

Państwo pamiętacie – Radni poprzedniej kadencji – że klub radnych „Porozumienie” wówczas 

wystąpił z wnioskiem o nieudzielenie Burmistrzowi, wówczas, absolutorium. Właśnie z tego powodu, 

sprzedaży działki na raty i oddania 90.000 zł w tym roku budżetowym, a pozyskaliśmy 80.000 zł - 

10.000 zł jeszcze gmina do tego interesu, w tym roku budżetowym, dołożyła. Więc nie mówmy  

o rzeczach, polityka – jak Państwo widzicie. Jak będziemy patrzeć tylko politycznie na to wszystko, to 

będziemy inwestorów skutecznie odstraszać, a nie przyciągać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Ja bardzo proszę wszystkich Radnych, żebyśmy 

wrócili do tego punktu obrad, w którym jesteśmy. Pytanie - tylko i wyłącznie do tego punktu. Jeżeli 

będzie dalej prowadzona polityka, ja po prostu zamknę dyskusję. Proszę bardzo tematycznie do tego 

punktu. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: No, tematycznie, bo 10 minut mówi się różne rzeczy, czasami się mija  

z prawdą. Otóż, po pierwsze – chciałem podziękować panu radnemu Piotrowskiemu za uznanie, 

przypomnienie – klub „Jedność” przyczynił się do... Na ogół jest taka tendencja wśród rady, bez 

urazy, że radni kombinują, jak tu coś wydać z budżetu. Natomiast klub „Jedność” postanowił trochę 

włożyć do budżetu i to się udało. To jest jedna rzecz. Druga rzecz: termin zapłaty tej – oczywiście – to 

było w umowie i w księdze wieczystej, tam termin minął chyba 21 października, ja to gdzieś tu mam 

ze sobą, nie będziemy już szeleścić papierami. Mijał 21 października, minął październik, minął 

listopad, minął grudzień, mijał styczeń – Pan w ogóle nie reagował, nie wiedział, udawał, że nie wie, 

co się dzieje. Więc (gwar na sali) – ale mogę dokończyć? Ale, ponieważ jest zapis w ustawie o 

samorządzie, że rada kontroluje działalność burmistrza. Jest taki zapis? Jest! Pani Mecenas, proszę 

powiedzieć, jest? Jest! Pani kiwa głową, że jest. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Panie Krzysztofie, czy Pan kwestionuje ten zapis   

w tym budżecie tych 50.000 zł, że to jest niesłuszne, tak? 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Ja nie kwestionuję, ponieważ zrobiono z nas prawie przestępców, 

posiłkując się przykładami – ale proszę mi nie przeszkadzać – posiłkując się przykładami: jakieś DINO, 

jakaś stacja benzynowa, jakieś nie wiem – działki na Księżycu niedługo by weszły tutaj do przykładu, 

to wcale nie jest tak! Pan użył terminu, panie Burmistrzu, Pan użył terminu „niedawno”. A całkiem 

niedawno, panie Burmistrzu, Pan się na Policji tłumaczył, dlaczego Pan... (Przewodniczący odebrał 

głos wyłączając mikrofon) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Panie Krzysztofie, to nie jest tematem obrad, 

jesteśmy w budżecie i proszę się do tego ustosunkować, (poza mikrofonem wypowiada się radny pan 

Krzysztof Kowalczyk) Panie Krzysztofie, no ale to naprawdę jest niepotrzebne. Jest koniec kadencji, 

powinniśmy się jakoś ... Panie Krzysztofie, ale ta dyskusja naprawdę jest niepotrzebna. Przerywam 

dyskusję w tym temacie i to trzeba zakończyć. To nie chodzi o to. Tylko po prostu powinniśmy być w 

porządku obrad. Mamy zmiany do budżetu, proszę nie uprawiać polityki. Ale to naprawdę nie... 

Koniec, kropka. 
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Radny Krzysztof Leszczyński: Proszę Państwa, no gorąca dyskusja, ale skończmy ją. Składam wniosek 

o zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Został złożony wniosek, poddaję ten wniosek pod 

głosowanie. Kto jest za zamknięciem dyskusji? 

W sali obecnych było 14 radnych. 

Za – 12 

Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 1 

Dyskusja została zamknięta.  

Rada Miejska w głosowaniu: 

Za – 11 

Przeciw – 0  

Wstrzymało się – 3  

przyjęła projekt uchwały do realizacji.  

 

Punkt 8 

Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Mam takie 2 tematy. Na podstawie art. 24h ust. 4 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. Dz.U. z 2018 r. poz. 994) : na 2 miesiące 

przed upływem kadencji radni składają oświadczenia majątkowe wg stanu na dzień 16 września 2018 

r., termin złożenia oświadczenia majątkowego zostanie dochowany w przypadku osobistego złożenia 

bądź nadania w placówce pocztowej – zarówno 14 września (piątek), jak i 17 września 2018  

r. (poniedziałek), dochody należy wskazać za okres od 1 stycznia 2018 r. do 16 września 2018 r., do 

ostatniego oświadczenia majątkowego nie dołącza się zeznania o wysokości osiągniętego dochodu 

(PIT), oświadczenie należy złożyć w dwóch egzemplarzach Przewodniczącemu Rady Miejskiej. I druga 

informacja, tu mnie poprosiła pani Dyrektor Biblioteki. Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy 

Chocianów serdecznie zaprasza na chocianowską odsłonę „Narodowego Czytania”. Będziemy czytać 

„Przedwiośnie” Stefana Żeromskiego, na Placu Wolności, przy fontannie – 8 września 2018 r. od godz. 

10.00 do godz. 12.00. W razie deszczu czytanie odbędzie się w Chocianowskim Ośrodku Kultury.  

W czasie czytania będzie można uzyskać odcisk pamiątkowej pieczęci na przyniesionych 

egzemplarzach tej lektury. Czytanie odbywa się pod honorowym patronatem Pary Prezydenckiej. 

Dziękuję bardzo, więcej informacji nie mam w tym punkcie. Przechodzimy do punktu 9-go 

„Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych.” 
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Punkt 9 

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Otwieram dyskusję. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Szanowni Państwo, panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, 

chcielibyśmy w imieniu nowego klubu, który powstał w naszej radzie - zgodnie ze statutem – 3 osoby, 

3 radnych może założyć klub, myśmy taki klub utworzyli 28 sierpnia, tego samego dnia podjąłem 

osobiście decyzję o rezygnacji, wystąpieniu z klubu „Chocianów 2014”. Jak Państwo wiecie, 3 sesje 

temu miały pewne, przykre dla mnie wydarzenia. W związku z tym ja nie widzę dalszej współpracy, 

przede wszystkim z przewodniczącym tego klubu, panem radnym Piotrem Piechem. Na jego ręce 

dzisiaj złożę dokument, który zdecydowałem się na piśmie złożyć. Natomiast nasza interpelacja 

dotyczy projektu uchwały w sprawie zniesienia opłaty targowej – panie Przewodniczący, bardzo 

proszę. No, właśnie proszę Państwa – ten brak kultury i cierpliwości i się okazuje... To jest to 

zamieszanie, które niby ja na sesjach robiłem. Klub radnych, tzn. myśmy podjęli decyzję w 3 osoby : 

pani Krysiak Łysiak, pani Dorotka Kania i pan Krzysztof Leszczyński – nazywamy się Klub Radnych 

„Tomasz Kulczyński 2018”, panie Przewodniczący bardzo proszę (słychać głosy z sali). Myślę, że 

trochę kultury, panie Radny. Tak chcielibyśmy występować na sesji. Mam jeszcze gorącą prośbę do 

pana Przewodniczącego, abyśmy od następnej sesji siedzieli razem koło siebie. To jest niezbędne przy 

takich szybkich konsultacjach między sobą. Klub Radnych „Tomasz Kulczyński 2018” (słychać głos z 

sali) i jeszcze, proszę Państwa jedna rzecz: mianowicie, mam pytanie do pana Burmistrza – w związku 

z tym, że Parchów został przesunięty na rok przyszły, co z tym dofinansowaniem zewnętrznym                        

i placami zabaw? Czy tam, wiadomo było, że trzeba rozwiązać umowę, ma być nowy przetarg na 

nabór, który będzie prowadziła, bodajże Lokalna Grupa Działania, bo to jest zadanie 

współfinansowane ze środków przekazywanych za pomocą Lokalnej Grupy Działania, środków gminy 

– w związku z tym, no są pytania, co z placami zabaw dalej, czy te place zabaw zdążymy zrobić w tym 

roku, czy już nie? Co powinniśmy w tej chwili przekazać, jaką informację mieszkańcom? I jeszcze 

jedna rzecz, ja nie mówię, że jest niebezpiecznie, ale zdarzają się sytuacje – szczególnie dla 

kierowców – takie dyskomfortowe, na skrzyżowaniu pomiędzy ulicą Szprotawską, a wjazdem w ulicę 

Krótką. To jest tutaj od początku ulicy, jak się wjeżdża od strony miasta. Tam nie ma żadnego 

oznakowania w tym jednym miejscu, na rozstaju i kierowcy jadący z osiedla, no ja sam powiem 

szczerze zatrzymuję się w tym miejscu, chociaż zgodnie z zasadą nieoznakowanego skrzyżowania 

powinienem był pojechać. Ale proszę mi wierzyć, nie mam żadnej pewności, jak się zachowa 

kierowca jadący ulicą Szprotawską. To miejsce jest bardzo niebezpieczne, bardzo bym prosił o albo 

zajęcie się tym tematem, albo no, może ktoś z fachowców to obejrzy i powie, jak to oznakować. 

Przewodniczącym Klubu Radnych „Tomasz Kulczyński 2018” jest radny Krzysztof Leszczyński. (głos                                                    

z sali – radny Krzysztof Kowalczyk: A sekretarzem?) Sekretarze byli w Pańskiej partii.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jeszcze jakieś pytania? 
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(głos z sali poza mikrofonem, radny Krzysztof Kowalczyk: W jakiej mojej partii?) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę o spokój! Proszę o spokój. 

(głos z sali, poza mikrofonem) - radny Krzysztof Kowalczyk: W jakiej mojej partii? Panie Leszczyński, 

proszę powiedzieć, w jakiej mojej partii?! Dlaczego Pan milczy?! Proszę powiedzieć, co Pan miał na 

myśli? Tak. Ja myślę, że miał Pan na myśli partię, do której... Która się zaczyna na „p”, a kończy na „r”. 

Ale ja do tej partii nie należałem i proszę takich insynuacji nie robić, panie Leszczyński. Rozumiemy 

się? Proszę nie robić takich insynuacji. Wszelkie granice Pan przekroczył. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Jak tak jest, to tak będzie. Chcecie się tak 

wypowiadać, to będę puszczał takie dyskusje, bo inaczej nie da rady. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Jeśli będą takie uwagi, to będzie taka dyskusja. Chciałbym zabrać głos. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Proszę bardzo. Pan Likus był pierwszy. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: No, ale to taka kontynuacja by była. 

Radny Jerzy Likus: Może potraktować moje wystąpienie jako przerywnik taki, żeby trochę emocje 

opadły. Panie Burmistrzu, proszę Państwa – był przegląd z uzupełnianiem oznakowania poziomego na 

parkingach, na miejscach postoju. Chciałbym prosić o to, żeby odtworzyć koperty na ul. Kościuszki 

naprzeciw Banku Zachodniego. Owszem, tam jest oznakowane, jest znak, o tym, że to są dwa miejsca 

dla tych, którzy korzystają. Natomiast część kierowców kieruje się kopertą na jedni. Koperta była 

wcześniej, te koperty były i one się rozjeździły, bo za słaby materiał do malowania. W tej chwili nie 

widać nic. Jak również apelowałem o zapewnienie bezpiecznego parkowania, zatrzymywania się 

rowerami przy Urzędzie Miasta. Ten kawałek parkingu, gdzie jest postawiony stelaż dla parkowania 

rowerów jest bardzo często, nagminnie wręcz blokowany samochodami. Jeżeli był czas, gdzie nie było 

praktycznie miejsca do parkowania samochodami, było to w jakiejś części usprawiedliwione. Dzisiaj 

parkingi są troszeczkę dalej, tu, gdzie jest stelaż dla rowerów, niech będzie to uszanowane dla 

każdego, kto przyjedzie do urzędu rowerem i chwała tym ludziom, którzy chcą rowerami przyjeżdżać. 

To jest pierwsza sprawa. A druga sprawa – apelowałbym o przegląd oświetlenia solarnego na ulicy 

Szprotawskiej. Nie świecą te lampy, ten, kto się na tym zna, kto montował – niech by się temu 

przyglądnął, czy to jest do wymiany, czy to się zużyło, czy wystarczy jakaś drobna konserwacja i lampy 

powinny świecić?  

Radny Krzysztof Kowalczyk: Panie Burmistrzu, przed urzędem stoi taka tablica, ona się nazywa 

tablica informacyjna. Natomiast w moim odczuciu to jest tablica dezinformacyjna. Ponieważ ona 

zawiera informacje, że „Przewodniczący Rady Miejskiej – pan Krzysztof Leszczyński przyjmuje 

interesantów…” i tak dalej. Przecież to nieprawda, pan Leszczyński nie jest przewodniczącym Rady 

Miejskiej. Już 3 sesje temu, jak sam wspomniał, zdarzyły się dla niego przykre, dla Rady przyjemne 

wydarzenia. Wypadałoby to zmienić. Nie wspomnę o tym, że trzeba by Pana obecnego 

przewodniczącego, pana Janusza Zielonego awansować, bo tam jest zapisane pan „Zastępca 

Przewodniczącego Rady Janusz Zielony” przyjmuje interesantów w różnych tam porach, godzinach, 

itd. Wystarczyłoby chyba nazwiska wymienić i by wszystko pasowało. Po prostu taka drobna uwaga. 
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Radny Piotr Piech: Mam swoje punkty, ale jeżeli chodzi o tę informację, prosiłbym również o zmianę 

na stronie „Chocianów.pl”, dokładnie jest taka sama sytuacja. Jeżeli chodzi o moją sprawę, to tutaj 

przypominam, że jesteśmy w punkcie 9 i ja nie widzę za bardzo w tym punkcie miejsca na 

przedstawienie nowego klubu. Przeważnie miało to mieć miejsce w punkcie 8, który został zamknięty 

i te informacje i komunikaty mówi przewodniczący Rady Miejskiej, ale może przez ten fakt, o którym 

mówimy, może jeszcze informacji o nim nie ma, to dlatego tak to wyszło. Ja też dziękuję za 

współpracę. Klub liczy w tej chwili 5 osób – informacyjnie – i dalej działa i jest największym klubem. 

Natomiast moje pytanie, jeżeli chodzi o interpelacje jest następujące: Wnioskowałem już kilka sesji 

temu o wycięcie drzew sprzed wjazdu do przedszkola, zostały wycięte. Natomiast nic dodatkowo się 

tam nie zadziało. Tam nie można parkować. Prosiłem również o to, żeby tam nawieźć kruszywa, 

łącznie z panią Krystyną Łysiak, radną – żeby m.in. z tej strony i tutaj, jak się idzie na ulice: Polną           

i Majową też wysypać, bo też często, nawet przy dzisiejszych opadach jest tam droga nieutwardzona i 

ciężko się przechodzi. I rozmawialiśmy o realizacji, prawdopodobnie to będzie miało miejsce. Jeżeli 

chodzi o Lipową, to udało mi się przypadkiem to zrealizować, ale chodziło mi o ulicę Wesołą od 

skrzyżowania z ulicą Lipową, aż do Pekaesu. Rozmawialiśmy, że tam jest program z wycinką drzew, 

natomiast ten kawałek jest newralgiczny i jedyny w Chocianowie, że drzewa rosną na środku 

chodnika. Taka sytuacja nie może mieć miejsca. I prosiłbym, wiem, że deklarował to Burmistrz już 

kilka razy, że to zrobi. Natomiast do tej pory jest problem z wycinką drzew i – jeżeli ten fragment jest 

problemem, to w dalszej części tego problemu nie ma. Tam nie ma drzew na chodniku. I ostatni 

temat – jeżeli mówimy tutaj o przeglądzie oświetlenia, to ja bym chciał, żeby zrobić przegląd znaków, 

m.in. pod urzędem, znaki, które są po prostu nie przestrzegane.  

Radny Norbert Piotrowski: Panie Burmistrzu, ja bym chciał się zapytać odnośnie tej strony tu 

poruszanej, tej strony BIP-u i „Chocianow.pl” - czy ta strona jest przez kogoś obsługiwana, 

administrowana obecnie? Strona gminna, na której są informacje gminne. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Tak, jest. 

Radny Norbert Piotrowski: Dlaczego na tej stronie brak jest informacji o takich różnych imprezach, 

m.in. „Pożegnanie wakacji w CHOK-u”, osiągnięcia chocianowskiego chóru „Solideo”, o przerwie 

technicznej na „Delfinku”, który jest nieczynny, o płaceniu kartą w Urzędzie Gminy? A te informacje 

znajdują się na tym rzetelnym portalu informacyjnym, promującym kandydata na burmistrza, 

„chocianowskie info”. Bardzo dla mnie to dziwne. Dlaczego pracownik, który jest zatrudniony ds. 

promocji wykorzystuje w tym momencie wiedzę, informacje z urzędu i atakuje radnych i kandydatów. 

To nie jest polityka. Pan mówi, że tamto polityka, proszę nie przeszkadzać. Atakuje innych 

kandydatów, a promuje kandydata z Lubina. Czy jest na to zgoda? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Oświadczam, że żaden pracownik gminy 

nie obsługuje żadnych innych portali.  

Radny Norbert Piotrowski: I to jest informacja wiarygodna, prawdziwa i tak jest w rzeczywistości. To 

ja bym chciał się zapytać, skąd te informacje na tych stronach od pracowników samorządowych, od 
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sołtysów się pojawiają, czy ten portal ma takie uprawnienia, żeby robić jakieś przesłuchania, wywiady 

z nimi na bieżąco, o funduszach sołeckich, przecież to jest typowe w tym momencie działanie 

polityczne. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Ale proszę mnie nie pytać o portale, które 

nie są gminne, nie chodzę po tych plotkach, portalach, nie czytam. Ciekawe, że pan Radny nie 

reagował na inne portale, np. po święcie Parchowa, gdzie Burmistrza oczerniono. Nie chodzę po tych, 

portalach, nie czytam – tam nic ciekawego nie ma. Jest okres wyborczy – jest polityka. Dlaczego 

Radny nie interweniował, jak sesję nagrywano i puszczano fragmenty na portalach? Nie ma mojej 

zgody na takie działania. Faktycznie, jeśli chodzi o firmę, która obsługuje Gminę – nie jest to osoba, 

jest to firma. 

Radny Norbert Piotrowski: Panie Burmistrzu, mam tutaj takie dwa wydruki portali internetowych, 

jest „Chocianow.pl”- nasza strona i mam też stronę Fakty – Polkowice. Taki sam artykuł wystawiony, 

szata graficzna, teksty, podpisany artykuł: Klaudia Beker. Jeżeli my płacimy temu pracownikowi za 

promocję i ta osoba pracuje też dla faktów Polkowice – tu jest wg mnie uprawiana polityka. I Pan 

mówi o polityce, że ja tu uprawiam, bo ja powiedziałem o 50.000 zł? Nie, jest pracownik zatrudniony 

u nas. Mam tu wydruki, jeżeli Pan nie wierzy, bo Pan nie czyta tego. Jest strona „Fakty Polkowice”, 

jest strona „Chocianow.pl”. Identyczne artykuły, identyczne szaty graficzne, podpisane Klaudia Beker. 

Mam dowód rzeczowy i teraz Pan mówi, że nie prowadzi żaden pracownik. To nie wiem, kto płaci tej 

Pani? „Fakty Polkowice” portal czy Gmina Chocianów? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Radny nie słucha, co się do niego mówi. 

Jeszcze raz podkreślam, pani Klaudia Beker nie jest zatrudniona w Urzędzie. Zatrudniona jest firma, 

która obsługuje portal. A co robi gdzie indziej, to jest inna sprawa. To nie jest pracownik gminy 

Chocianów, robi usługę wg umowy. Prawnicy też obsługują wiele gmin. Nie przewidzieliśmy w 

umowie, że Gmina ma wyłączność. Przyjdzie nowy burmistrz od dwudziestego któregoś listopada, 

może wszystko poprawić i zrobić inaczej. I proszę mnie nie zmuszać do takiej sytuacji, że ja mam 

gdzieś po jakichś portalach czytać, odpowiadać, czy się po prostu tym zajmować. 

Radna Bogumiła Cymbała: Ja w takiej kwestii – miesiąc temu składałam interpelacje w sprawie 

wykoszenia rowów w miejscowości Chocianowiec. To są rowy gminne, droga jest wąska, są tak 

zarośnięte brzegi, że wszystko kładzie się na ulicę. To zagraża bezpieczeństwu, zakrętów nie widać. 

Mieszkańcy się bardzo skarżą. No i nie wiem, co dalej? W kierunku Trzebnic to jest normalnie 

tragedia. Ja bym prosiła jakąś komisję, żeby przyjechać i zobaczyć, jak to wygląda. Burmistrz odpisał 

mi, że nie ma pieniędzy. No, żeby wykosić kawałeczek rowu, nie mieć pieniędzy? Coś tu jest … Na 

imprezy jest, na wszystko – na rowy nie ma. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, budżet jest taki, jaki jest, 

zadania są. Na sali był sołtys z Ogrodzisk, praktycznie mieszkańcy nie mogą wyjechać, 3 lata tam nic 

nie było robione, kolejna – w Michałowie i na to – w pierwszej kolejności – muszą się znaleźć 

pieniądze, żeby to zrealizować. Jeśli chodzi o wykorzystanie Miejskiego Zakładu, żeby więcej zrobić z 
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tego też powodu dużo zadań zlecamy Miejskiemu Zakładowi. W tej chwili kończy chodniki na 

cmentarzu, ma jeszcze do zrobienia kawałek placu, na Placu Wolności. Nie ma możliwości. No 

pewnie, że jest tragedia, bo z czego ma zrobić? Trzeba zlecić, trzeba zapłacić.  

Radny Krzysztof Kowalczyk: Panu Piotrowskiemu chciałem, tak dla przypomnienia, oczywiście –

pokrętna odpowiedź pana Burmistrza „żaden pracownik nie uczestniczy w obecnych kampaniach”, 

oczywiście pani Klaudia Beker nie jest pracownikiem urzędu, to jest jasne – jest z firmy zewnętrznej. 

Natomiast mam pytanie, szkoda, że pani Prawnik już wyszła, czy w budynku Urzędu Miasta i Gminy, 

tym bardziej na sesji można prowadzić kampanię wyborczą jawną lub ukrytą. Jeżeli nie ma pani 

Prawnik, składam to pytanie do protokołu. Proszę zanotować. I chciałbym otrzymać odpowiedź 

pisemną na ten temat, w jakimś przewidywalnym terminie. 

Sołtys Andrzej Kuśmierczyk: Ja tylko w jednej sprawie, odnośnie wycinki tych rowów, u nas nic się 

nie wycina, to jest jedno, a drugie – w tamtym roku firma, walczyłem długo, żeby coś tam wycięto, 

był przetarg, była firma. Od świetlicy do bram byłego PGR-u wycięli samosiejki z rowów. Firma zrobiła 

to w taki sposób, że wycięła tylko drzewa, które sobie pewnie sprzedała, a te korzenie które zostały 

teraz rozrosły się ze zdwojoną siłą. I teraz jest jeszcze gorzej niż było wcześniej. A moim zdaniem, 

skoro był przetarg i jest firma, wycina drzewa, to powinna usunąć korzenie, rowy wyczyścić. Jak może 

przyjechać firma, wyciąć kilka przyczep drzewa, nic nie zrobić – bo oni nic nie zrobili. Wycięli drzewa, 

za to zostało im zapłacone, a drzewo jeszcze sprzedali. I teraz, proszę Państwa, jest jeszcze gorzej niż 

było wcześniej, a już teraz tego nikt nie wytnie, bo skoro na tych pniach drzew odrosły samosiejki, to 

teraz tego nikt nie skosi, bo każda kosiarka się rozpadnie. Skoro ta firma wzięła za to pieniądze, to 

niech teraz przyjedzie w ramach tego i to wszystko poprawi. Bo chyba za coś im gmina zapłaciła. A 

tam jest jeszcze gorzej, jest jeszcze większe zagrożenie dla ludzi, którzy tam chodzą i jeżdżą. Tam jest 

po prostu tragedia. Już wcześniej to zgłaszałem, jeszcze w tamtym roku jak była wycinka, jeszcze 

samosiejki nie odrosły. A w tym roku, proszę niech przyjedzie komisja, niech wszyscy zobaczą, czy te 

pieniądze zostały dobrze spożytkowane, zapłacone za wykonaną usługę.  

Radny Norbert Piotrowski: Panie Burmistrzu, chciałbym się zapytać na jakim etapie jest remont, 

modernizacja Ośrodka Zdrowia w Trzebnicach? Bo na ostatniej sesji, bodajże 12 lipca, 

przekazywaliśmy środki – 21.000 zł, no bo tu są sygnały od mieszkańców, że Ośrodek w Trzebnicach 

chcą zamykać. Nie wiem, skąd te głosy? Już mówią, że będą nowy budować. Czy rozważał Pan 

budowę nowego Ośrodka? W poprzedniej kadencji, zdaje się był chyba robiony projekt na nowy 

Ośrodek. I dlaczego nie było podejścia do tematu, robiliśmy remonty. Nagle teraz Medicus – czytam 

na rzetelnym portalu – że będzie budował nowy Ośrodek. 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Nie wiem, jak odpowiadać. Proszę 

Państwa, jest prawo, które obowiązuje wszystkich i radni powinni też prawo znać. Gdyby Gmina 

wybudowała Ośrodek Zdrowia, to nie może tego Ośrodka Zdrowia przekazać do Medicusa. Musi 

zrobić otwarty konkurs na lekarza rodzinnego dla tych miejscowości. Jest to stworzenie konkurencji 

dla Medicusa i rozłożenie służby zdrowia w Gminie Chocianów. Chcę Państwu dzisiaj powiedzieć, że 



16 

odwiedził mnie dzisiaj były wójt gminy wiejskiej Bolesławiec, który przywiózł żonę do lekarza 

specjalisty, do Chocianowa i stwierdził, że w rejonie – w Chocianowie najszybciej się można dostać do 

lekarza specjalisty. Siłą naszej służby zdrowia są zaoptowani mieszkańcy. Proszę mi pokazać                 

w Polkowicach, gdziekolwiek – gdzie jest ośrodek zdrowia na terenie wiejskim? My mamy  

w Trzebnicach, mamy w Szklarach, mamy w Parchowie. I to jest skarb Gminy Chocianów i to, że 

mamy Medicus, który to wszystko ogarnia.  Mamy 6 poradni specjalistycznych wynikających  

z umowy. Co prawda, dzięki Bogu rzadko korzystam z tego ośrodka, ale ja widzę mieszkańców 

Gromadki, Przemkowa, z całej okolicy do Chocianowa zjeżdżają. Apeluję o rozsądek, żeby nie 

prowadzić polityki takiej, żeby do tego nie doszło. Są nagrania, są dokumenty na to, że szukano 

konkurencji, wprowadzenia drugiej służby zdrowia na terenie gminy. Jest to samobójstwo dla gminy 

Chocianów. Przestrzegam i proszę o rozwagę w tym temacie. W kwestii Trzebnic – z umowy wynika, 

że utrzymanie obiektu należy do Gminy. Zostały przekazane środki dla Miejskiego Zakładu, do 

początku sezonu grzewczego ma być zrobione nowe centralne ogrzewanie gazowe i z dwóch toalet, 

które są damsko-męskie ma być jedna ogólna, z dopuszczeniem osób niepełnosprawnych. Będą 

kolejne środki potrzebne. Ale kuriozalna rzecz – trzeba wybudować nowe szambo, gdyż                                              

w poprzedniej kadencji sprzedano działkę z szambem Medicusa do ośrodka zdrowia. To kolejna rzecz, 

która trzeba prostować, wyprowadzić. Nie ma mowy o zejściu Medicusa z terenu wiejskiego. Byłby to 

dramat dla mieszkańców gminy Chocianów i wszystko trzeba zrobić, żeby do tego nie doszło. Poszły 

pierwsze środki, jestem po rozmowach z prezesem dr Kwaśniewskim i praktycznie on chce 

poważnego traktowania. Nie było i nie ma zagrożenia, jeśli chodzi o Ośrodek Zdrowia w Trzebnicach. 

Żeby cokolwiek zrobić, trzeba mieć środki finansowe. Proszę Państwa, do lekarza można gdzieś tam 

pojechać, czy przyjedzie pogotowie, ale środowiskowa pielęgniarka musi dotrzeć do chorych. Dla 

starszych ludzi, schorowanych to skarb. Wiem od mieszkańców, że w Trzebnicach, w Ośrodku 

Zdrowia ta usługa jest świadczona na wyjątkowo dobrym poziomie. Uspokajam, nie ma zagrożenia, 

pójdą kolejne środki i myślę, że na pewno większość z Państwa będzie w kolejnej kadencji radnymi i 

myślę, że nie dopuścicie do sytuacji takiej, żeby Medicus wyszedł z Gminy Chocianów. Jasno trzeba 

też powiedzieć, że nie jest interesem Medicusa utrzymywanie wiejskich ośrodków. Zawarta umowa 

wiąże i wiem, że prezes Kwaśniewski jest bardzo odpowiedzialnym człowiekiem i krzywdy nam nie 

zrobi. 

Radny Norbert Piotrowski: Nie rozumiem, skąd pomysł budowy nowego ośrodka w Trzebnicach, 

jeżeli Pan mówi, że inwestujemy. Ja tu nawet nie podnosiłem tematu, że my chcemy zmienić tu 

świadczącego usługi medyczne. Nagle w mediach pojawia się temat, że Medicus będzie budował 

ośrodek zdrowia w Trzebnicach. Czy Pan coś o tym wie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Mówimy o dwóch różnych sprawach.  

W poprzedniej kadencji zrobiono projekt techniczny, który leży i będzie leżał. I też to wytłumaczyłem 

prezesowi Kwaśniewskiemu. Gdyby Gmina wybudowała, to nie może przekazać tego obiektu, musi 

zrobić przetarg i trafi się lekarz rodzinny, przyjdzie i praktycznie będzie, jak w innych gminach. Innej 
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możliwości nie ma. Jeśli Medicus będzie chciał wybudować, chwała im za to i to powinniśmy wspierać 

oburącz, ale z własnych środków. Wójt Gromadki aż piał z zachwytu oglądając ten nasz ośrodek. 

Pytał, czy sporo nas to kosztowało? Nie. Medicus sam to kupił, sam wyremontował za własne 

pieniądze i to jest jeden z największych sukcesów chocianowskiego samorządu.  

Radny Norbert Piotrowski: Panie Burmistrzu, to jakaś tu nielogika. Nie chcą remontować, bo cedują 

to na nas, wiadomo to nasze zadanie – utrzymanie. Oni chcą stamtąd uciec, bo nie stać ich na to, 

utrzymujemy budynki, bo wiadomo służba zdrowia, żeby na wsi była. Skąd tu się bierze pomysł 

budowy nowego obiektu? Jeżeli zrobimy remonty – 21.000 zł teraz dajemy – potrzebne są następne 

środki na to i nagle teraz wyskakujemy z budową nowego ośrodka. Czy Pan wie? Powinno być to                               

z Panem uzgodnione na tym etapie.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, jeszcze raz wyraźnie 

mówię. Umowa jest następująca, obiekt w Chocianowie został wykupiony i utrzymywany przez 

Medicus. Jeśli chodzi o umowę, w pierwszej wersji nie było jeszcze Szklar Dolnych, Trzebnice  

i Parchów bieżące utrzymanie, czyli malowanie i inne rzeczy – robi to Medicus. Ale grubsze remonty 

robi właściciel obiektu. Tak wynika z umowy i to Medicus egzekwuje. Mieli pretensje, że pomalują i za 

dwa miesiące trzeba malować, bo dach jest nieszczelny. A jeśli chodzi                                         o 

budowanie z ich strony, dzisiaj nie mam wiedzy, żeby oni się zdecydowali na budowę, nie wierzę  

w to, żeby chcieli wydać kilka milionów złotych.  

Radna Edyta Malukiewicz: Składaliśmy petycję o przystanek przy drodze wojewódzkiej nr 335, już 

jakiś czas temu. Ponawialiśmy prośbę, łącznie z prośbą o przystanek przy drodze powiatowej. Nie 

otrzymaliśmy odpowiedzi. Mam też wniosek do Pana zarządzenia nr 148. 2018 w sprawie ustalenia 

wysokości czynszu za wynajem pomieszczeń Chocianowskiego Ośrodka Kultury i prosiłabym o to, 

żeby w § 1, w punkcie 2-gim – miejscowość Brunów i miejscowość Michałów przenieść do punktu 3-

go, gdzie będzie to brzmiało następująco: „Ustala się czynsz za wynajem w świetlicach wiejskich                  

w Jabłonowie i w Pogorzeliskach” i w tym miejscu chciałbym dołożyć miejscowość Brunów                                                 

i Michałów. Uważam, że wielkość tych świetlic jest zbliżona i nie można porównywać Brunowa czy 

Michałowa do wielkości świetlic w Żabicach czy w Chocianowcu. Mam pytanie też do pani Dyrektor 

CHOK-u odnośnie kaucji i kosztów zużycia mediów wg wskazań licznika energii elektrycznej, wody, 

gazu tutaj nie widzę, ale wywóz nieczystości stałych i płynnych – w jaki sposób chce Pani to rozliczać? 

Chodzi mi o wywóz śmieci, tak? I wywóz kanalizacji. No, nie jest w stanie Pani rozliczyć tego, ile 

wpłynęło do tego szamba. Po prostu uważam, że powinno to być jakoś określone. Albo zwiększyć te 

kubły, bo w tej chwili przy świetlicy wiejskiej stoi kubeł wielkości 120 litrów. Wywóz nieczystości w 

jaki sposób będzie rozliczany i jaka będzie pojemność tych śmietników? Jeśli już poprawiamy to 

zarządzenie, to żeby było ono poprawne. Czy ta zmiana była przedyskutowana z Paniami 

świetlicowymi i może Sołtysi też w tej chwili chcą się wypowiedzieć na ten temat, że koszt 

wypożyczenia tych świetlic uległ zwiększeniu. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, to dotyczy nie tylko 

Brunowa, ale wszystkich ośrodków. Oczekuję, żeby oddzielnie przedyskutować i zrobić optymalne 

rozwiązania dla poszczególnych wiejskich ośrodków kultury. Z wodą, ściekami jest sprawa prosta. 

Podobnie jak w mieście ilość sprzedanej wody jest równa z ilością odebranych ścieków. Tak mówią 

przepisy i sprawa jest oczywista. Zwracam uwagę, że ośrodek kultury ma problemy z wynajmującymi 

– były głosy takie, że „ja płacę za wynajem, ale już mnie media nie obchodzą.” I później jest efekt taki, 

że ma 2 dni wynajęty ośrodek i w poniedziałek z rana przychodzi do odbioru i okazuje się, że cały 

ośrodek się świeci, nie pogaszone i spłuczka jest zawieszona i leci woda. Moja intencja była taka, żeby 

wypracować jak najlepsze rozwiązania. I na jedną rzecz chciałem uczulić – wszystkie ośrodki mają 

służyć społeczności na działalność statutową. Koszty mediów pokrywa Chocianowski Ośrodek Kultury. 

W kwestii innych spraw, nie ma pojęcia bezpłatnego korzystania z obiektu. Wchodząc do obiektu, 

zapalając światło, wchodząc do toalety – generuje się koszty. Nie ma podstaw prawnych na to, żeby 

ośrodek kultury ponosił koszty uczestników prywatnych imprez. Niech każdy oddzielnie się spotka i 

wypracuje jak najlepsze rozwiązania, wprowadzimy to do zarządzenia z opcją taką, że to ma być 

gospodarność i obiekt powinien służyć mieszkańcom gminy. Pani Dyrektor też ma z tym problemy,                                          

z rozliczeniami. Jeśli dojdziecie do porozumienia, że jest inaczej, to zmienimy to. W kwestii tych 

pierwszych zapytań – zadanie dofinansowane ze środków zewnętrznych – place zabaw. Długo 

oczekiwane, niestety doszło do sytuacji takiej, że po zrobieniu 5-ciu projektów, przejścia całej 

procedury, wszystkie przetargi „paliły na panewce”, gdyż oczekiwania wykonawców są nie do 

przyjęcia przez Gminę. Ponad 100 % wzrosły koszty. Raz się trafił wykonawca z Olsztyńskiego, ale – 

zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych - musiał uzasadnić te koszty i wycofał się. We wrześniu 

będzie kolejny nabór i nie wystąpimy już o 5 placów we wniosku, ale o 3, bo nie jest finansowo 

możliwe, żebyśmy to przełknęli. Nie ma szans, aby zrealizować to zadanie  w tym roku. Pieniądze – 

370.000 zł nie przepadną, w nowej kadencji zostanie to wykonane. W kwestii innych zapytań – są to 

bieżące sprawy i do tego wrócimy. W wielu miastach na osiedlach praktykuje się drogi równorzędne. 

I jest to dla kierowców sprawdzian – zasada prawej ręki obowiązuje. Rozważymy to, wiem, że 

Chocianów był przebadany przez powiatową komisję i w tej chwili nie potrafię odpowiedzieć.  

Radny Krzysztof Leszczyński: Ja tylko chciałem zwrócić uwagę, że ta zasada jest jak najbardziej dobra 

tylko w miejscach tak, jak na osiedlach, gdzie wiemy, że ta zasada funkcjonuje. To jest miejsce troszkę 

inne, tam kierowcy mogą się nie spodziewać takiej sytuacji, że jest skrzyżowanie równorzędne. Jest 

taki znak, którym się oznacza skrzyżowanie równorzędne.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Ja mam jeszcze jedno pytanie. Wpłynął projekt 

odnośnie zniesienia opłaty targowej. Chciałbym uzyskać informacje, jaki będzie skutek dla budżetu 

gminy Chocianów? Czy jesteśmy w stanie to w tej kadencji zrobić? Nie przewidywaliśmy tego                                         

w trakcie roku budżetowego. Jestem za, oczywiście, ale jeżeli dostanę szczegółowe informacje na ten 

temat.  
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Radny Krzysztof Kowalczyk: Ja jeszcze do tego tematu chciałem nawiązać, zanim pan Burmistrz 

odpowie, może na moje też odpowie. Chciałem zapytać, w jakiej formie to jest, czy radni będą mieli 

okazję się zapoznać? Czy to jest tylko wniosek, czy to będzie projekt uchwały?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: To nie jest wniosek, to jest projekt uchwały zrobiony. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: … z uzasadnieniem, z podstawami prawnymi itd. czy to będzie dołączone 

do obrad sesji w trybie zwykłym, czy może sesja nadzwyczajna? Jakieś informacje powinniśmy mieć 

plus oczywiście informacje od pani Skarbnik, jakie to wywoła skutki finansowe, itd. Dziękuję. Bo to 

gmina nie ma na rowy, gmina nie ma, żeby wykosić metr rowu. Nawet jeden metr rowu nie 

wykosicie, a zwalniamy wszystkich z opłaty targowej. Słyszę, że będziemy zwalniać z podatku od 

nieruchomości i takie inne śmieszne rzeczy. To jest bez sensu. To jest zupełnie bez sensu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Temat będzie poruszony, ewentualnie na następnej 

sesji, gdy projekt trafi pod obrady. Został złożony wniosek, będziemy mieli informację, będziemy 

analizować. 

Radny Norbert Piotrowski: Chciałem zapytać, bo takie tu dostawaliśmy zaproszonka, Przewodniczący 

nosił, nie wiem, czy wszyscy widzieli? To jest zaproszenie do kina letniego. Chciałem się zapytać,                                       

w imieniu kogo Pan zaprasza, szef klubu jakiegoś, czy to jest polityka, czy to jest…? Ale dlaczego pan 

radny to wręczył? Nie wiem, dlaczego? Czyli, to nie jest element polityki żadnej.  

Radny Piotr Piech: Panie Przewodniczący, proszę coś więcej powiedzieć o tym wniosku, o którym 

teraz Pan wspomniał, kto go złożył, kto go podpisał, jakąś informację szczegółową, bo nie do końca 

zostało to powiedziane. Żeby doprecyzować. Ja mam jeszcze jedno pytanie, bo tutaj Burmistrz na 

moje pytanie nie odpowiedział. Rozumiem, że to będzie pisemnie, tak? Odpowiedź na moje 

zapytanie? Czy Burmistrz udzieli odpowiedzi teraz? I jeszcze jeden temat, ponieważ była zapowiedź 

Burmistrza, że jeżeli będzie nowy chodnik na ulicy Wesołej, z parkingami – to został zdemontowany 

stary próg zwalniający. I była zapowiedź, że będzie zamontowany nowy próg – dopytuję się o to.          

I dodatkowo jeszcze próg na ulicy Kolejowej i na ulicy Wesołej – pierwszy na starej Wesołej, który jest 

mocno uszkodzony.  

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, jeśli chodzi o wnioski, 

wszystkie są zasadne, ale nie wszystkie można zrealizować. To odnośnie wniosku pana radnego 

Piecha, odnośnie wycinki tego słynnego dęba, który zagrodził cały chodnik. Nie będzie wycięty, bo 

specjalnie został zaproszony konserwator zabytków i powiedział jednoznacznie, że nie ma zgody na 

jego wycięcie. Odpowiem na piśmie na wszystkie pytania, na które nie odpowiedziałem. Jest punkt 

„wnioski, zapytania, odpowiedzi”, a my cały czas krążymy w kółko. 

Radny Norbert Piotrowski: Panie Burmistrzu, mówiliśmy o tym „Delfinku”, czy jest planowane 

zagospodarowanie terenu wokół „Delfinka”? No, bo teraz… Jechałem dzisiaj, jest zachwaszczony ten 

teren. I drugie pytanie, w maju przekazaliśmy środki na modernizację ogrodzenia na ulicy Lipowej        

i tam, do dnia dzisiejszego, w tym temacie, nic nie zostało ruszone. Kiedy jest planowane ruszenie 

tego tematu?  
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Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, ja już na poprzedniej sesji 

mówiłem i powtórzę – rok ma dwanaście miesięcy i jeśli Miejski Zakład ma to zadanie w budżecie 

tego roku, musi to zrobić. Idą działania, uzgodnienia z konserwatorem zabytków. Zrobione będzie, 

jeśli na to są pieniądze. Temat jest ważny, to jest piękna ulica i to ogrodzenie będzie zrobione. W 

kwestii szkoły, chciałem zwrócić uwagę, że jest co prawda okres wakacyjny, ale jest zarządca tego 

terenu – szkoła. Jeśli chodzi o plany – to one są, potrzeba w granicach pół miliona złotych, żeby 

dokończyć budowę bieżni, boisk przy szkole, które są niezbędne. Jest to duża szkoła, dużo dzieciaków 

i to, co jest potrzebne do lekcji wychowania fizycznego powinno przy szkole być. Mamy halę, mamy 

pływalnię, ogólne boisko, ale do lekkoatletyki, która jest sportowo w Polsce chyba numer jeden, nie 

mamy tych urządzeń to trzeba zrobić. Myśmy kalkulowali, podchodziliśmy do tego w różny sposób. 

No, niestety wszystkiego się nie da zrobić, czasu mało, krótka kadencja, krótki dzień. 

Radny Krzysztof Kowalczyk: Takie, poza tematem, do pani Sekretarz mam takie pytanie, 

przepraszam. Czy budowa i utrzymanie żłobka, jest zadaniem gminy, czy jest zadaniem innych 

jednostek samorządowych? Czy Pani coś się orientuje? 

Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Mirosława Nowicka: W ustawie o samorządzie jest, że gmina 

może prowadzić żłobki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Czy są jeszcze jakieś pytania? Odpowiem panu 

Piotrowi, bo się dopytywał, kto złożył ten wniosek – klub radnych „Tomasz Kulczyński 2018” złożył 

projekt uchwały o zniesieniu opłaty targowej: „Uprzejmie prosimy o włączenie pod obrady najbliższej 

sesji Rady Miejskiej w Chocianowie projektu uchwały o zniesieniu opłaty targowej”, podpisany 

Krzysztof Leszczyński. 

Radny Krzysztof Leszczyński: Jeszcze tylko Państwu dopowiem, żeby uspokoić. Rzeczywiście to trzeba 

sprawdzić i proste pytanie do pani Skarbnik: jaką rocznie opłatę targowa zyskuje gmina? Czy to jest 

rzeczywiście gra warta świeczki? Ale gdyby nie było tego projektu, byśmy o tym po prostu nie 

rozmawiali i jeszcze jedna rzecz. Proszę Państwa, na to też trzeba popatrzeć nie tylko przez pryzmat 

pieniędzy i dochodów gminy, ale przez korzyść mieszkańców. Jeżeli widzimy, że nasze targowisko 

pustoszeje, bo ono pustoszeje, a jeżeli zniknie opłata targowa, to jest szansa na to, że pojawi się 

więcej kupców. Proszę Państwa zwiększymy ofertę towarową dla mieszkańców. To jest też pewna 

myśl, która przyświeca nam. A swoja drogą, to jako klub radnych „Tomasz Kulczyński 2018” naprawdę 

chcemy dobrej, pozytywnej energii, pozytywnej pracy, zapraszamy wszystkich Państwa do 

współpracy bardzo serdecznie.  

Radny Piotr Piech: Panie Przewodniczący nowego klubu, Pan jako radny powinien wiedzieć, jaki to 

jest rząd wielkości opłaty targowej rocznie. Ja przypomnę Panu, to jest w granicach 25.000 zł – 

wykonanie 23.200 zł w zeszłym roku, więc rząd wielkości nie więcej niż 25.000 zł. Tak, że nie trzeba 

pytać pani Skarbnik, ale sięgać do źródła, materiałów. Jeżeli chodzi o Pana wywiad, to odniesiemy się 

do niego, jeżeli chodzi o opłatę targową – udzielił Pan wywiadu ostatnio w Telewizji Regionalnej.  

Radny Krzysztof Leszczyński: Bardzo proszę, odsyłam do tego wywiadu też. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Proszę Państwa, temat – do mnie zostało 

przekierowanych ponad 1.600 podpisów mieszkańców miasta i gminy Chocianów odnośnie 

komunikacji na terenie gminy Chocianów. Wczoraj o tym temacie rozmawiałem ze Starostą 

Lubińskim. W granicach około połowy miesiąca z tematem zjawi się na sesji i praktycznie, jakie będzie 

stanowisko na dzień dzisiejszy – trudno powiedzieć. Wniosek jest i na wniosek trzeba odpowiedzieć. 

Radny Piotr Piech: Pan Burmistrz się pytał, w którym punkcie jesteśmy, że nie możemy wracać do 

pytań, a ja się pytam w jakim trybie ogłoszeń pan Burmistrz teraz wystąpił? 

Burmistrz Miasta i Gminy Chocianów Franciszek Skibicki: Panie Radny, posłucham radnego  

i praktycznie nie będę się odzywał i od przyszłych sesji nie będę w ogóle odpowiadał radnym, jeśli tak 

ma być. Nie chciałem radnych zaskoczyć, jeśli moja wypowiedź radnego uraziła, to przepraszam, bo 

moja intencja była po prostu inna. 

Radny Piotr Piech: Panie Burmistrzu, żadna Pana wypowiedź mnie nie uraziła, tylko Pan się 

zastanawiał wcześniej, w jakim punkcie jesteśmy, że radni dopytują, więc bardzo dziękuję za tę 

informację, której Pan udzielił. Natomiast – poza trybem.  

Radny Krzysztof Kowalczyk: Panie Burmistrzu, rozumiem, że w połowie miesiąca złoży Pan wniosek             

o zwołanie sesji, tak? Na której będzie Pan Starosta Lubiński… To po co ta sesja, to kto będzie? Cały 

czas słyszę o 1.600 podpisów, że to już jest nie wiadomo jaka wielka rzecz, te podpisy były, no nie 

wiem, do pana Burmistrza, nie do Rady – więc to Pan powinien udzielić odpowiedzi, niech Pan nie 

miesza do tego Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Zielony: Dziękuje bardzo, zamykam XLVI sesję Rady Miejskiej 

w Chocianowie. 
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